

Perkahwinan Dan Perceraian Masyarakat Melayu Terengganu

Buku ini memberi penekanan isu dan pengaplikasian dalam hal untuk menguruskan harta pusaka ini khususnya di Malaysia. Perkara-perkara yang diketengahkan dalam buku ini ialah isu mengenai sistem pentadbiran pengurusan harta pusaka di Malaysia, kemakmuran dalam kelestarian harta pusaka Islam, wasiat dalam Islam sebagai instrumen pelengkap kepada pusaka, hibah dalam Islam sebagai instrumen alternatif kepada pusaka dan pengurusan pusaka dalam era komputer dan teknologi maklumat. Isu-isu yang dikupas dalam buku ini ditumpukan kepada dua perspektif utama. Pertama ialah isu yang bersangkutan dengan hukum Islam secara khusus atau syariat Islam manakala yang kedua ialah isu yang dilihat dalam pengamalan dari segi pengurusan yang terbaik pada era kontemporari kini. Dalam usaha untuk memudahkan pemahaman pembaca, sebagaimana buku yang sebelum ini, maka dimuatkan juga jadual-jadual dan rajah-rajah dengan matlamat untuk memudahkan lagi pemahaman pembaca mengenainya.

Institutionalization of Islamic law before and after Malaysian independence.

Nusantara

Population of Malaysia

Institusi keluarga menghadapi cabaran alaf baru

Seminar Pantun Melayu

Hukum adat perkahwinan dan perceraian

Seruan Islah Syed Shaykh Al-Hady

Perkahwinan dan perceraian masyarakat Melayu (Islam) di Wilayah Persekutuan
Perkahwinan dan perceraian masyarakat Melayu (Islam) daerah Sik, Kedah
Perkahwinan dan perceraian masyarakat Melayu Islam di Kelang
Sikap dan amalan masyarakat Melayu terhadap perkahwinan dan perceraian
satu tinjauan di Kampung Pasir, Johor Bahru
Perkahwinan dan perceraian masyarakat Melayu Islam di Pasir Mas
sebab-sebab dan kesannya
Perkahwinan dan perceraian di kalangan masyarakat Melayu daerah Taiping, Perak
Perkahwinan dan perceraian di kalangan masyarakat Melayu Islam di Kuala Terengganu
Perkahwinan dan perceraian masyarakat Islam (Melayu) di Kelantan
satu tinjauan kajian khas di Kampong Batu Tinggi, Kota Bharu, Kelantan
dan perceraian di kalangan orang-orang Melayu di daerah Seremban, Negeri Sembilan
Hukum adat perkahwinan dan perceraian
kajian kes masyarakat Bajau di Kampung Kesapang Kota Sabah
Gelagat
Perkahwinan Melayu Islam Menerusi Filem P. Ramlee (UUM Press)
UUM Press

The International Seminar on Islamic Jurisprudence in Contemporary Society 2017

Hukum adat perkahwinan dan perceraian dalam masyarakat Kadazan
dusun suku Kimaragang Sabah

Keluarga dan Permodenan di Malaysia

semalam, hari ini, dan esok : tarikh, 6-7 Disember 2007, tempat, Dewan Persidangan PPPI UKM

Masyarakat Melayu

Proceedings

konsep asas

History of Islamic law in Johor, Malaysia.

History of Malaysia and its social conditions during the Japanese occupation; festschrift in honor of Cheah Boon Kheng, former associate professor at Universiti Sains Malaysia.

Perkahwinan dan perceraian di kalangan masyarakat Melayu daerah Taiping, Perak

Studies on Women in Malaysia, 1990-2004

Perkahwinan dan perceraian masyarakat Melayu (Islam) di Wilayah Persekutuan

Perkahwinan dan perceraian di kalangan orang-orang Melayu di daerah Seremban, Negeri Sembilan

Women Studies in Malaysia

Buku ini mengandungi himpunan makalah yang ditulis hasil penyelidikan tentang keluarga Melayu yang dijalankan sejak 1980 hinggalah 2010, namun isu-isu yang dikaji tetap relevan dalam memahami dinamika keluarga di Malaysia. Buku ini dimulai dengan kupasan tentang makna keluarga. Perubahan sosial dan ekonomi dalam masyarakat turut meninggalkan kesan kepada struktur keluarga apabila kebanyakan pengkaji beranggapan bahawa struktur keluarga nuklear lebih dominan dalam persekitaran moden menggantikan keluarga luas tiga generasi. Dalam persekitaran bandar-industri juga ada banyak nilai tradisi yang menekankan kepentingan keluarga sebagaimana yang dirakamkan dalam pantun Melayu menjadi kurang penting dan digantikan dengan nilai yang mengutamakan individu. Sejalan dengan itu, dalam persekitaran moden, rumah kediaman keluarga sebagai satu struktur fizikal turut berperanan dalam membataskan jalinan hubungan kekeluargaan.

Buku ini mengisahkan tentang Syed Shaykh yang merupakan salah seorang pengasas al-Imam pada tahun 1906, sebuah jurnal Melayu-Jawi yang diterbitkan di Singapura dan didedikasikan demi Islam.

tajd?d, perbaikan dan pembaharuan. Pada tahun 1926–8, ketika berpusat di Pulau Pinang, beliau telah mewujudkan al-Ikhw?n, akhbar Saudara, serta Jelutong Press. Di dalamnya, Syed Shaykh, Shayh 'Abd All?h Maghrib?, Shaykh Mohd. Tahir Jalaluddin, Imam Abu Bakar Ash'ari, dan lain-lain dengan berani menyerang amalan-amalan yang salah yang didukung oleh pentafsiran yang herot daripada matlamat dan intipati ajaran Isl?m, yang mereka anggap sebagai progresif dan menghidupkan kemanusiaan sepanjang zaman. Mereka tegas menentang taql?d, mengikut membuta tuli akan tradisi, y telah diperingatkan oleh Nabi Muhammad sebagai membawa kita 'merangkak ke lubang biawak' jika nenek moyang kita melakukannya.

Orang-orang Cina di Tanah Melayu

The Social Harmony Through Islamic Law

Bingkisan kenangan untuk Pendeta

satu tinjauan kajian khas di Kampong Batu Tinggi, Kok Lanas Kota Bharu, Kelantan

Krisis dan konflik institusi keluarga

An Overview and a Reference Bibliography

Bab 1; Perkahwinan dan perceraian di negeri Kelantan -- Bab 2; Faktor penyumbang kepada masalah keluarga dan perceraian -- Bab 3; Permasalahan ibu tunggal dalam melaksanakan tanggungjawab pendidikan anak-anak -- Bab 4; Komunikasi perkahwinan -- Bab 5; Pengabaian tanggungjawab suami terhadap hak isteri di kalangan orang-orang Melayu -- Bab 6; Wanita dan peruntukan kewangan selepas perceraian -- Bab 7; Persepsi terhadap hubungan seks sebelum berkahwin di kalangan pelajar Universiti -- Bab 8; Semakan semula terhadap pelaksanaan poligami dalam undang-undang di Malaysia -- Bab 9; Hubungan keluarga ke atas prestasi akademik pelajar -- Bab 10; Kesedaran terhadap peranan bapa kepada anggota keluarga mempengaruhi gejala keruntuhan akhlak remaja -- Bab 11; Institusi keluarga dan masalah sosial remaja di Johor Darul Takzim -- Bab 12; Hubungan remaja dengan keluarga sebagai pemangkin proses pemulihan -- Bab 13; Penglibatan remaja dan perlumbaan motosikal haram -- Bab 14; Gejala pelajar lembut di IPT -- Bab 15; Kecenderungan remaja terhadap bidang keusahawanan sebagai kerjaya masa depan -- Bab 16; Penggunaan dan graftifikasi telefon selular dan hubungan kekeluargaan di kalangan pelajar Universiti -- Bab 17; Pandangan majikan terhadap perkhidmatan pembantu rumah asing.

This is the first comprehensive study of trends in marriage and divorce in the world's largest Islamic population, that of South-East Asia, covering Indonesia, Malaysia, Singapore, Brunei, Southern Thailand, and parts of the Philippines. The study draws together elusive data to provide a comprehensive picture of time trends and of differentials in marriage and divorce within this region. These trends are distinctive: since the 1950s, age at marriage for females has risen sharply, age differences between spouses have narrowed, and divorce rates have fallen markedly from very high levels to levels well below those in Western countries. The study sets these trends within the context of the pre-Islamic situation in the region, the effects of the coming of Islam, and more recent political, social, economic, and legal changes which have influenced the family and marriage patterns. The study draws heavily on historical and ethnographic sources, as well as the author's own fieldwork and extensive experience within the region. The result is a fascinating account of changes in marriage and divorce patterns in a region experiencing rapid economic and social development.

Perkahwinan dan perceraian masyarakat Melayu (Islam) daerah Sik, Kedah

Sikap dan amalan masyarakat Melayu terhadap perkahwinan dan perceraian

Pentadbiran undang-undang Islam negeri Johor

Kebudayaan Melayu dalam beberapa persoalan

Southeast Asia Catalog: Vernacular monographs

Seminar on Findings of Population Surveys and Their Policy Implications

Buku ini meninjau perkembangan dalam aspek sosial dan ekonomi masyarakat Melayu Pulau Pinang sejak awal kurun ke-19 sehingga meletusnya Perang Dunia Kedua dan beberapa dekad selepasnya. Kedudukan Pulau Pinang sebagai pelabuhan perdagangan sejak diambil alih oleh Syarikat Hindia Timur Inggeris (SHTI) daripada kesultanan Kedah pada 1786 menukar dengan cepat corak kehidupan orang Melayu di negeri ini. Mereka bukan sahaja bersaing mencari kemajuan dalam aspek ekonomi, malah terdedah kepada pembaharuan yang dibawa dari luar mahupun dari negeri-negeri Melayu sendiri. Sifat persaingan dalam sebuah kehidupan kosmopolitan ini turut membawa kemajuan dalam pendidikan, kesusasteraan dan percetakan. Di Pulau Pinang inilah lahirnya pemikir yang memanjangkan pemodenan yang turut menggunakan percetakan sebagai wadah menyampaikan transformasi kepada masyarakat Melayu. Peranan Pulau Pinang sebagai pusat perkumpulan dan perlepasan jemaah haji sejak pertengahan kurun ke-19 menjadikan dunia percetakan, khususnya buku-buku keagamaan begitu rancak di negeri itu. Seberang Perai turut menerima tempias daripada perkembangan ini. Hubungan antara kedua-duanya terjalin erat atas keperluan ekonomi, kemasyarakatan dan keagamaan meskipun ciri-ciri kehidupan masyarakat Melayu di Seberang Perai masih kuat dipengaruhi sifat kekedahan yang pernah menjadi pertuanan mereka sebelum diambil alih oleh SHTI pada 1800. Keywords: Universiti Sains Malaysia, Penerbit Universiti Sains Malaysia, Penerbit USM Usaha memperbanyak buku ilmiah dalam bidang kritikan sastera khasnya kesusasteraan Melayu giat diteruskan. Justeru, buku Pancaran Makna dalam Kesusasteraan Melayu mengungkapkan dan menjelaskan pelbagai dimensi pemikiran Melayu dalam pelbagai genre kesusasteraan, iaitu pantun, teks adiknya, lirik lagu, cerpen mutakhir, dan puisi siber. Pembicaraan karya sastera dalam buku ini bersifat santai dan memudahkan pembaca memahami makna teks yang dibicarakan. Pembaca diharap dapat memanfaatkan kandungan buku ini sama ada sebagai bahan rujukan, pengajaran dan pembelajaran atau bacaan umum bagi memahami dengan lebih mendalam makna yang tersurat dan tersirat dalam pelbagai genre

sastera.

struktur, organisasi dan manifestasi

Perkahwinan dan perceraian di kalangan masyarakat Melayu Islam di Kuala Terengganu

Keluarga dan perkahwinan Melayu

Marriage and Divorce in Islamic South-East Asia

Sorotan terpilih dalam sejarah Malaysia

A Bibliography

On Malay quatrain in Malaysia; seminar papers.

Marriage and kinship of the Malay ethnic group.

Pancaran Makna dalam Kesusteraan Melayu (UUM Press)

satu tinjauan di Kampung Pasir, Johor Bahru

Pentadbiran undang-undang Islam di Malaysia

Malay society and culture

Bibliografi kebudayaan Malaysia

Masyarakat Melayu Pulau Pinang Dalam Arus Sejarah (Penerbit USM)

1; General works and history -- 2; Crime and delinquency -- 3; Economic conditions, employment aspects, status and women's role in development -- 4; Education -- 5; Feminism and women's rights -- 6; Health and welfare -- 7; Legal status, women and family law -- 8; Literary aspects, women in literature, mass media and the arts -- 9; Marriage and divorce, fertility and demography -- 10; Muslim women and islam -- 11; Political activities and public life -- 12; Socio-cultural conditions, status in society, sociological and anthropological studies -- 13; Technology and science.

Buku ini membincangkan beberapa permasalahan yang sering berlaku dalam sesebuah perkahwinan seperti yang dipaparkan dalam filem Madu Tiga dan Keluarga 69. Kedua-dua buah filem ini dikategorikan sebagai filem komedi di samping menyelitkan kritikan halus. Tanpa disedari penonton bukan sahaja terhibur dan leka dengan lakonan serta dialog yang nampak bersahaja, namun mereka turut terkesan melalui mesej yang secara halus menuntut agar masyarakat terus berfikir. Filem Madu Tiga menceritakan tentang seorang menantu kesayangan bernama Jamil telah mendapat restu bapa mertuanya untuk berpoligami. Gelagat Jamil yang beristeri tiga dianalisis dari sudut hukum syarak berdasarkan plot yang dipaparkan kepada penonton seperti faktor pendorong untuk menambahkan isteri, pelaksanaan keadilan dan tanggungjawab sebagai ketua keluarga, tatacara menjatuhkan talak serta hukum perceraian yang dituntut oleh agama. Menerusi filem Keluarga 69 pula peristiwa penting yang berlaku ialah jalinan perkahwinan yang lintang pukang antara dua buah keluarga sehingga lahir pula tiga buah keluarga yang baharu. Hubungan yang kusut menyebabkan timbul kecelaruan kedudukan pangkat dan panggilan dalam sesebuah keluarga. Penonton akan tertanya-tanya apakah perkahwinan seumpama itu sah di sisi agama? Oleh itu, buku ini telah mengupas gelagat dan isu yang terkandung dalam kedua-dua buah filem tersebut berdasarkan hukum syarak bertujuan memberi jawapan kepada persoalan-persoalan yang timbul. Di samping itu, masyarakat dapat menambahkan pengetahuan dan pemahaman agama secara santai dan bukan berhibur semata-mata. Kehadiran buku ini dapat memberi jawapan yang tepat berkaitan hukum agama secara khusus tentang permasalahan perkahwinan dan pentadbiran rumah tangga yang harmoni.

Adat perkahwinan orang Melayu Sarawak

Pengurusan Pusaka Islam, Wasiat dan Hibah di Malaysia: Isu dan Aplikasi (UUM Press)

sebelum dan menjelang merdeka

sebab-sebab dan kesannya

E-proceedings ISLAC 2017

Perkahwinan dan perceraian masyarakat Islam (Melayu) di Kelantan

Malay marriage customs and rites in Sarawak, Malaysia.

A collection of essays on Malay culture, religion and social organization.

esei sumbangsih kepada Dr. Cheah Boon Kheng

Islam di Malaysia

kajian kes di Kampung Tandek, Kota Marudu Sabah

kajian kes masyarakat Bajau di Kampung Kesapang Kota Belud, Sabah

An Overview and Bibliography

Perkahwinan dan perceraian di kalangan masyarakat Melayu Islam di Kelang